

【数字经济】

数字金融发展对城市碳排放效率的影响机制

——基于中国 279 个城市的经验证据 王玉燕, 曹钰华(1)

数字经济与中国对外贸易质量

..... 李新安, 杨子博(16)

网络基础设施建设、要素集聚与城市创业活跃度

——基于“宽带中国”战略的准自然实验 邢小明, 应兆琦(29)

供应链集中度对企业数字化转型的影响 李 静, 殷雯晴(49)

【东盟问题】

数字经济下中国—东盟国际税收协调研究

..... 廖战海, 肖胜男(61)

【三农问题】

乡村振兴战略对返乡农民工幸福感的影响

——基于 CHFS 的分析 曹宗平, 胡鑫辰(73)

数字金融能弥补市场化程度的不足吗?

——基于农村发展的视角 施宣邑, 罗峥嵘, 杨 畅(91)

【创新发展】

基于社会嵌入理论的区域创新能力与技术市场发展关系研究

..... 张 林, 羽文兰(107)

Contents

- The impact mechanism of digital finance development on urban carbon emission efficiency—Empirical evidence based on 279 cities WANG Yuyan,CAO Yuhua(1)
- Digital economy and the quality of China's foreign trade LI Xinan,YANG Zibo(16)
- Network infrastructure construction,factor agglomeration and urban entrepreneurial activity—A quasi-natural experiment based on the “Broadband China” strategy XING Xiaoming,YING Zhaoqi(29)
- The impact of supply chain concentration on enterprise digital transformation LI Jing,YIN Wenqing(49)
- Study on China-ASEAN international tax coordination under the digital economy LIAO Zhanhai,XIAO Shengnan(61)
- The impact of rural revitalization strategies on the happiness of returning migrant workers—Analysis based on CHFS CAO Zongping,HU Xinchen(73)
- Can digital finance make up for weak marketization? Evidence from rural development SHI Xuanyi,LUO Zhengrong,YANG Chang(91)
- Study on the relationship between regional innovation ability and technology market development based on social embedding theory ZHANG Lin,YU Wenlan(107)